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Cum să trăiești în victorie -  
Lecția #1 

Viața Victorioasă a Apostolului Pavel 

2 Timotei 4:1-8 „De aceea eu te îndemn înaintea 
lui Dumnezeu și înaintea Domnului Isus Cristos, care îi va 
judeca pe cei vii și pe cei morți la arătarea sa și a 
împărăției sale;  

2  Predică cuvântul; fii prompt la timp și 
nelatimp; mustră, ceartă, îndeamnă cu toată îndelunga 
răbdare și doctrina.  

3  Fiindcă va veni timpul când nu vor suporta 
doctrina sănătoasă, ci, după poftele lor proprii, își vor 
îngrămădi învățători, având urechi care îi gâdilă.  

4  Și își vor întoarce urechile de la adevăr și se vor 
abate spre fabulații.  

5  Dar tu veghează în toate, îndură necazuri, fă 
lucrarea unui evanghelist, fă deplin dovada serviciului 
tău.  

6  Căci acum, eu sunt gata să fiu turnat și timpul 
plecării mele este aproape.  

7  Am luptat o luptă bună, am terminat 
alergarea, am ținut credința.  

8  De acum înainte îmi este păstrată o coroană a 
dreptății, pe care Domnul, judecătorul cel drept, mi-o va 
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da în ziua aceea și nu doar mie, ci și tuturor celor ce 
iubesc arătarea lui.” 

Introducere: Cuvintele finale ale apostolului Pavel 
sunt pline de putere și sinceritate. 

Câteva lucruri: 

1. Răspunderea personală în fața 
Domnului Isus Cristos  

2 Timotei 4:1 „De aceea eu te îndemn înaintea lui 
Dumnezeu și înaintea Domnului Isus Cristos, care îi va 
judeca pe cei vii și pe cei morți la arătarea sa și a 
împărăției sale;” 

Pavel știa că într-o zi va da socoteală pentru viața 
lui înaintea Domnului Isus Cristos. Domnul este 
judecătorul. Acesta este un adevăr puternic și mulți 
creștini au tendința să uite acest lucru. 

Observați versetul 1, „...eu te îndemn…” 
înseamnă a mărturisi în mod onest. Conține ideea de a 
porunci sau comanda ceea ce este foarte urgent. 
Îndemnul a fost făcut în prezența lui Dumnezeu. 

• Dumnezeu este un martor și un 
judecător  în viețile noastre.  

Ioan 5:22 „Fiindcă Tatăl nu judecă pe nimeni, ci a 
încredințat toată judecata Fiului,” 
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1 Corinteni 4:4-5 „Fiindcă nu știu nimic prin mine 
însumi; totuși nu prin aceasta sunt declarat drept; dar 
cel ce mă judecă este Domnul. 

5 De aceea nu judecați nimic înainte de vreme, 
până când vine Domnul, care deopotrivă va scoate la 
lumină lucrurile ascunse ale întunericului și va arăta 
sfaturile inimilor; și atunci fiecare va avea laudă de la 
Dumnezeu.” 

Cei care au fost credincioși vor primi o răsplată iar 
cei care nu au fost credincioșii nu vor primi o răsplată  

Romani 14:12 „Așadar, fiecare dintre noi va da 
socoteală despre el însuși lui Dumnezeu.” 

1 Corinteni 3:11-15 „Fiindcă nimeni nu poate 
pune altă temelie decât cea pusă, care este Isus Cristos. 

12 Și dacă cineva zidește pe această temelie: aur, 
argint, pietre prețioase, lemn, fân, paie; 

13 Lucrarea fiecăruia va fi arătată; fiindcă ziua 
aceea o va face cunoscută, pentru că va fi revelată prin 
foc; și focul va încerca lucrarea fiecăruia, cum este. 

14 Dacă lucrarea pe care cineva a zidit-o 
deasupra rămâne, va primi răsplată. 

15 Dacă lucrarea cuiva va fi arsă, va suferi 
pierdere; dar el însuși va fi salvat, însă așa ca prin foc.” 

Deoarece Domnul cunoaște toate lucrurile, Pavel 
s-a asigurat că motivația lui pentru slujirea Domnului era 
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cea de a-l glorifica pe El și nu pe sine însuși. Și noi ar trebui 
să avem aceeași atitudine.  

1 Corinteni 6:20 „Fiindcă sunteți cumpărați cu un 
preț; de aceea glorificați pe Dumnezeu în trupul vostru 
și în duhul vostru, care sunt ale lui Dumnezeu.” 

1 Corinteni 10:31 „De aceea fie că mâncați, fie că 
beți, fie că faceți altceva, faceți toate pentru gloria lui 
Dumnezeu.”  

Pavel a făcut tot ce putea mai bine pentru a se 
asigura că fiecare zi este folosită pentru Isus Cristos, și noi 
ar trebui să facem la fel.  

Efeseni 5:15-17 „Vedeți dar, să umblați cu 
chibzuință, nu precum cei proști, ci precum cei înțelepți, 

16 Răscumpărând timpul, pentru că zilele sunt 
rele. 

17 Din această cauză nu fiți fără minte, ci 
înțelegeți care este voia Domnului.” 

Observați cuvântul - chibzuință. Nu ar trebui să ne 
purtăm ca niște proști. Ar trebui să umblăm cu atenție și 
cu dorința de a învăța.  Ar trebui să umblăm cu chibzuință 
și înțelepciune. Ce anume dorește Pavel să spună prin 
aceasta? 

 Ilustrație - în unele țări europene, pentru a 
proteja o proprietate, proprietarii construiesc un zid înalt 
al cărui vârf îl acoperă cu sticlă spartă impregnată în 
mortar pentru a descuraja pe potențialii intruși. Dacă 
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privești cu atenție poți observa uneori câte o pisică ce 
umblă pe vârful acelui zid într-un mod chibzuit. Poți 
observa cât de chibzuit va ridica câte o lăbuță și o va 
poziționa în mod precis acolo unde nu este o bucată de 
sticlă. Pisica umblă cu chibzuință. Ideea aici este cea de 
umblare chibzuită. 

Chibzuit înseamnă exact, diligent, precaut sau 
precis. Chibzuit mai înseamnă și să te uiți de jur împrejur 
și să fii cu ochii în patru.  

 1 Petru 5:8 „Fiți cumpătați, fiți vigilenți, pentru 
că potrivnicul vostru, diavolul, dă târcoale ca un leu 
răcnind, căutând pe cine să devoreze,” 

Acum este cel mai potrivit timp să fii precaut! 
Ispitele care ne pot trage în jos și care ne pot distruge 
mărturia, sunt din abundență în societatea noastră. 

 Priviți la Efeseni 5:16 „Răscumpărând timpul, 
pentru că zilele sunt rele.” 

1. Observați cuvântul 
„răscumpărând” înseamnă a folosi cu 
înțelepciune fiecare oportunitate de a face bine. 
A răscumpăra înseamnă a cumpăra înapoi timpul. 
Noi trebuie să răscumpărăm timpul pentru că este 
rău.  

2. La un deceniu după ce apostolul 
Pavel a scris scrisoarea către Efeseni, Roma îi 
persecuta pe creștini cu multă cruzime, creștinii 
erau îngropați de vii, fierți în ulei, arși de vii, 
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măcelăriți în jumătate și dați câinilor și leilor 
sălbatici. 

3. Oportunitățile de astăzi s-ar putea 
ca mâine să nu mai fie.  

Warren Wiersbe spune că oportunitatea 
înseamnă: „către port.” Sugerează o navă care profită de 
vântul și de mareea oportună pentru a ajunge la țărm în 
siguranță.  

 Profită și fă ce poți mai bine din oportunitățile 
ivite în cale pentru a trăi pentru Domnul. 

Ilustrație: cu secole în urmă un om a intrat în mod 
fraudulos în orchestra imperială chinezească. El nu putea 
să cânte la flaut însă în mod dramatic putea să imite 
caracteristicile unui flautist cu experiență. Această șaradă 
îi asigura un salariu modest și o locuință confortabilă. El 
se bucura de reușitele înșelăciunii sale până când 
împăratul a decis că dorește să aude câte un solo 
particular de la fiecare muzician din orchestră. Fiind în 
panică el a luat lecții de cântat la flaut însă nu a reușit să 
învețe destul de repede. În disperare s-a prefăcut că este 
bolnav, însă doctorul de la curte nu a găsit nici o boală la 
el. În seara dinaintea prezentării, acest înșelător s-a 
sinucis cu otravă. Lumea chineză a fost afectată de acest 
eveniment istoric și acest lucru a avut un efect și în lumea 
vorbitoare de limba engleză. 

Datorită acestei situații noi acum avem fraza: „A 
refuzat să înfrunte muzica.”  
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Într-o zi, vom înfrunta muzica, și vom da socoteală 
pentru fiecare moment din viețile noastre  

 Fie ca acest eveniment să te motiveze a fi un 
creștin victorios în fiecare zi până când Domnul te va 
chema acasă. 

Lecția #2 - 2 Timotei 4:1 „De aceea eu te îndemn 
înaintea lui Dumnezeu și înaintea Domnului Isus Cristos, 
care îi va judeca pe cei vii și pe cei morți la arătarea sa 
și a împărăției sale;” 

1. Al doilea motiv pentru care Pavel a 
fost un creștin victorios este acela că a fost 
motivat de întoarcerea Domnului Isus Cristos. 

2. Pavel abia aștepta arătarea 
domnului.  

3. Cuvântul: „arătare” înseamnă o 
apariție luminoasă sau strălucitoare. Pavel voia să 
fie gata pentru întoarcerea Domnului, servindu-i 
credincios și asigurându-se că viața lui este în 
ordine. 

Filipeni 4:5 „Tuturor oamenilor să le fie 
cunoscută cumpătarea voastră. Domnul este aproape.” 

2 Tesaloniceni 2:2 „Ca voi să nu vă lăsați repede 
clătinați în minte, nici tulburați, nici prin duh, nici prin 
cuvânt, nici prin epistolă ca de la noi, de parcă ziua lui 
Cristos este aici.” 
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Romani 13:11-12 „Și aceasta, știind timpul, că 
acum este ora să ne trezim din somn; căci acum salvarea 
noastră este mai aproape decât atunci când am crezut. 

12 Noaptea este mult trecută, iar ziua este 
aproape; de aceea să lepădăm faptele întunericului și să 
ne îmbrăcăm cu armura luminii.” 

Titus 2:11-13 „Fiindcă harul lui Dumnezeu care 
aduce salvarea s-a arătat tuturor oamenilor, 

12 Învățându-ne ca, negând neevlavia și poftele 
lumești, să trăim în cumpătare, în dreptate și în evlavie 
în această lume de acum. 

13 Așteptând acea binecuvântată speranță și 
glorioasa arătare a marelui Dumnezeu și a Salvatorului 
nostru Isus Cristos.” 

1 Tesaloniceni 1:9 „Fiindcă ei înșiși au vestit 
despre noi ce fel de intrare am avut la voi și cum v-ați 
întors la Dumnezeu de la idoli, pentru a servi 
Dumnezeului viu și adevărat,” 

2 Tesaloniceni 2:2 „Ca voi să nu vă lăsați repede 
clătinați în minte, nici tulburați, nici prin duh, nici prin 
cuvânt, nici prin epistolă ca de la noi, de parcă ziua lui 
Cristos este aici.” 

Întoarcerea domnului Isus este o mare motivație 
ca noi să trăim credincioși față de domnul și să trăim 
victorioși. Atunci când Isus se va întoarce la răpire, noi 
vom primi un trup nou și glorificat și vom fi în sfârșit ca el. 
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Aștepți tu reîntoarcerea lui? 

Lecția # 3 - 2 Tim. 4:2 „Predică cuvântul; fii 
prompt la timp și nelatimp; mustră, ceartă, îndeamnă cu 
toată îndelunga răbdare și doctrina.” 

„Predică Cuvântul” 

Ilustrație: Se povestește despre o frumoasă 
tânără franțuzoaica născută oarbă. După ce a învățat să 
citească prin atingere i s-a oferit o copie Braille a 
evangheliei după Marcu. A citit-o atât de mult încât 
degetele ei au devenit insensibile datorită bătăturilor. 
Dorind să își recapete sensibilitatea, ea și-a tăiat pielea de 
pe vârful degetelor. În mod tragic bătăturile ei au fost 
înlocuite în mod permanent de niște cicatrici și mai 
insensibile. Suspinând a sărutat cartea de rămas bun 
spunând: 

„La revedere, la revedere, cuvânt dulce al tatălui 
meu ceresc.” Făcând acest lucru, ea a descoperit că 
buzele ei erau și mai sensibile decât degetele și astfel și-a 
petrecut tot restul vieții citind comorile sale cu buzele 
sale. Ce bine ar fi dacă fiecare creștin ar avea un astfel de 
apetit pentru cuvântul lui Dumnezeu.  

1. A predica înseamnă a publica, a predica 
deschis, a vesti cu gravitate și autoritate care trebuie să 
fie auzită și ascultată. 

2. Dacă dorim să fim creștini victorioși, 
atunci trebuie să proclamăm cuvântul lui Dumnezeu 
acestei lumi, predicând evanghelia celor pierduți. 
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3. Ești salvat pentru a servi pe Domnul. 
Atingerea celor pierduți cu evanghelia, este o prioritate 
pentru Domnul și ar trebui să fie și pentru noi.  

4. Dacă ne temem să vorbim cu alții despre 
Cristos, să fim conștienți că Domnul ne va împuternici și 
întări pentru a predica adevărurile scripturii. 

Ilustrație: Dumnezeu a făcut aceasta pentru John 
Cennick. Deși a fost antrenat ca topograf și instructor de 
scris, John Cennick a fost solicitat odată să țină locul unui 
predicator ce era absent.  

 El a scris: „Îmi era teamă în mod natural să 
vorbesc în fața unei asemenea mulțimi, și nu mai făcusem 
așa ceva înainte.” Dar atunci când el predica: „Curgeau 
lacrimi din mulți ochi.” Când s-a ridicat să predice din nou 
în următoarea duminică, 4000 de oameni s-au adunat să-
l audă pe tânărul de 20 de ani, John predicând cuvântul 
lui Dumnezeu. Deși nu a fost niciodată ordinat, în curând 
a devenit unul dintre cei mai buni predicatori ai zilelor lui. 

George Whitfield i-a cerut în curând lui Cennick să 
fie directorul școlii pentru familiile minerilor. In 1744, 
Whitfield i-a dat sub conducere congregația Moorsfields. 
Responsabilitățile acelea s-au dovedit a fi prea multe 
pentru el. Până în finalul lui 1745, Cennick s-a alăturat 
Moravienilor și a devenit un misionar în Irlanda. Nu a 
trecut mult timp și după cum spune un istoric: „Toate 
ferestrele și toți pereții locul lui de întâlnire erau acoperiți 
de oameni.” 
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Cennick trebuia să intre în clădire prin fereastră 
strecurându-se printre capetele oamenilor pentru a 
ajunge la amvonul său. John era determinat să facă ce 
poate mai bine pentru Cristos, indiferent de dificultățile 
întâmpinate. A fost pocnit în nas bătut până când umerii 
lui erau negri albăstrui, aruncat într-o mlaștină, stropit cu 
apă din șanț, și înnegrit cu fum de la muschetă în timp ce 
predica. 

Hecklers a încercat să îi înece vocea bătând la 
tobe și tigăi. Ei au făcut și câinii să latre atârnând o pisică 
într-o cușcă în fața lor. Ei au aruncat către el câini morți. 
În ciuda acestei opoziții groaznice el a predicat afară în 
Wiltshire timp de cinci ani pentru că voia să îi câștige pe 
alții la Cristos. 

John Cennick a predicat în Dublin cu mult succes 
până când a atacat onoarea adusă fecioarei Maria. Apoi 
el a fost îmbulzit de catolicii înverșunați. În orice caz 
atunci când el a dus evanghelia altor orașe, oamenii au 
alergat pe străzi oferindu-i o băutură de lapte ca el să se 
roage în casele lor. Atunci când dă predicatorii se 
plângeau că bisericile lor erau goale deoarece toți se 
duseseră pentru a-l asculta pe John Bishop, cineva a 
răspuns: „Predicați-L pe Cristos cel crucificat și atunci 
oamenii nu vor mai trebui să meargă să îl audă pe Cennick 
pentru a auzi evanghelia.” 
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Cum să trăiești în victorie – Lecția #2 

Viața Victorioasă a Apostolului Pavel 

2 Tim. 4:1-8 

IV.  Pregătit să îl slujești pe Dumnezeu  

2 Timotei 4:2  „Predică cuvântul; fii prompt la 
timp și nelatimp; mustră, ceartă, îndeamnă cu toată 
îndelunga răbdare și doctrina.” 

Pavel era un creștin victorios deoarece era 
pregătit să vorbească despre Cristos în orice timp al vieții 
lui. Observați cuvântul „prompt”  înseamnă să fii gata sau 
pregătit oricând era timpul, era potrivit, favorabil sau 
nelatimp și nepotrivit. Cuvântul are un simț al urgenței. 
Cuvântul a fost folosit să descrie un soldat care era gata 
să meargă în bătălie în orice moment sau un paznic care 
era în alertă continuă în fața oricărei amenințări de atac 
din partea dușmanilor. 

Creștinii victorioși sunt pregătiți spiritual pentru 
orice întâmpină în viață. Pregătirea lui Pavel i-a permis să 
trăiască în victorie. El era pregătit spiritual și noi ar trebui 
să fim la fel. De ce? 

1. Mai întâi noi ar trebui să ne pregătim în mod 
constant pentru lucrare. 

1 Petru 3:15 „...fiți gata totdeauna pentru a da 
un răspuns fiecăruia care vă cere un motiv al speranței 
ce este în voi, cu blândețe și teamă,” -  în acest verset 
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Petru ne spune să fim pregătiți să răspundem la întrebări 
despre Domnul și despre salvarea noastră. Cuvântul 
„răspuns” înseamnă o apărare verbală sau argument. De 
exemplu în domeniul dreptului, instanțele de judecată 
obișnuia să desemneze munca unui avocat care ar oferi 
apărare verbală față de clientul lui demonstrând acuzația 
adusă ca fiind neadevărată. 

Noi ar trebui să fim pregătiți să  predicăm 
evanghelia altora și să apărăm adevărul lui și să-l 
explicăm. 

Iuda 1:3 „Preaiubiților, dându-mi toată silința ca 
să vă scriu despre salvarea comună, am fost constrâns 
să vă scriu și să vă îndemn să luptați cu zel pentru 
credința care a fost dată sfinților o dată.” 

2 Timotei 2:20-21 „Dar într-o casă mare nu sunt 
doar vase de aur și de argint, ci și de lemn și de lut; și 
unele sunt pentru onoare și unele pentru dezonoare. 

De aceea dacă cineva se curăță pe sine însuși de 
acestea, va fi un vas pentru onoare, sfințit și folositor 
stăpânului și pregătit pentru fiecare lucrare bună.” 

Ne pregătim pe noi înșine pentru lucrare prin a 
face câteva lucruri: 

1. Comunicând cu Domnul (Rugăciune) – 1 
Tesaloniceni 5:17 

2. Concentrându-ne pe scriptură (Meditație) – 
Psalm 119:15 
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3. Curățirea conștiinței – Fapte 24:16 - să cauți 
iertarea greșelilor tale. 

4. Conformându-ne cuvântului lui dumnezeu, nu 
acestei lumi – Romani 12:2. 

 

2.  În al doilea rând, așa cum un copil înțărcat nu mai 
plânge după mama lui și nu mai tânjește după sânul 
mamei, dar rămâne calm și mulțumitor pentru că este cu 
mama lui, sufletul trebuie înțărcat pentru a fi eficient în 
lucrarea domnului. 

Sufletul trebuie înțărcat de la următoarele lucruri: 

1. Îngrijorările - 1 Petru 5:7 „Aruncând toată 
îngrijorarea voastră asupra lui, pentru că el se 
îngrijește de voi.” Îngrijorarea și frica ne distrag, 
ne tulbură, răpindu-ne bucuria, puterea și 
stabilitatea.  

2. Zeii lumești - Matei 13:22 „Și cel ce a primit 
sămânța între spini, acesta este cel ce aude 
cuvântul; și îngrijorarea acestei lumi și 
înșelătoria bogățiilor înăbușă cuvântul și el 
devine neroditor.”  Zeii materiali ne împiedică. 

3. Poveri - (obiceiuri păcătoase precum: 
dependențe, lichior, droguri, țigări, pornografie). 
Evrei 12:1 „De aceea și noi, fiind încercuiți cu un 
nor așa de mare de martori, să lăsăm deoparte 
fiecare greutate și păcatul care ne copleșește așa 
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de ușor și să alergăm cu răbdare cursa care este 
pusă înaintea noastră,” 

Ilustrație: Ca un copil înțărcat, avem nevoie să 
învățăm mulțumirea și calmul, să petrecem timp în 
prezența Lui și o umblare îndeaproape cu Domnul. În  
1996 la Olimpiadele de vară, alergătorul Michael Johnson 
a atins recordul lumii la cursele de 200 și 400 metri. El  s-
a antrenat și s-a pregătit timp de 10 ani pentru a obține 
un timp mai bun cu o secundă sau două față de timpul 
inițial. 

 El a spus: „Succesul se găsește în porțiuni mult 
mai mici decât își dau seama majoritatea oamenilor.” O 
sutime de secundă aici sau uneori o zecime poate 
determina cel mai rapid om din lume. Uneori ne trăim 
viețile pe o margine subțire de hârtie care abia desparte 
măreția de mediocritate și succesul de eșec. 

Viața este ca un maraton, dar cred că este mai 
mult ca fiind un sprint cu perioade lungi de muncă 
punctată de momente scurte în care ni se dă 
oportunitatea să lucrăm cât mai bine. 

Viața creștină se aseamănă cu viața unui sprinter: 
perioade lungi de ascultare și discipline spirituale 
punctate prin teste grele în care Dumnezeu ne dă 
oportunitatea să alegem lucrurile eterne ale Sale ca fiind 
cele mai bune. 

2 Timotei 4:5 „Dar tu veghează în toate, îndură 
necazuri, fă lucrarea unui evanghelist, fă deplin dovada 
serviciului tău.” 
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V.  Atitudine veghetoare 

  Pavel era un creștin victorios pentru că nu numai 
era un om care instruia alți oamenii să fie veghetori, ci 
pentru că el însuși trăia astfel. Cuvântul „a veghea” 
înseamnă a fi prudent, circumspect, de asemenea 
înseamnă a fi sobru, calm și adunat în spirit. Pavel era un 
om prudent cu privire la ispite și cu privire la a 
temperamentul lui. El se străduia să fie veghetor și se 
păzea de stricăciunea din jurul lui și de asemenea de 
războiul care izbucnea în el. 

Romani 7:18-25 „Deoarece știu că în mine (adică 
în carnea mea) nu locuiește nimic bun; fiindcă a voi îmi 
este la îndemână, dar cum să lucrez ce este bine, nu 
găsesc. 

19 Fiindcă binele, pe care îl voiesc, nu îl fac; ci 
răul, pe care nu îl voiesc, acela îl practic. 

20 Acum dacă fac ce nu voiesc, nu mai sunt eu cel 
ce lucrează aceasta, ci păcatul care locuiește în mine. 

21 Găsesc atunci o lege că, în timp ce voiesc să 
fac binele, răul îmi este la îndemână. 

22 Fiindcă după omul dinăuntru mă desfăt în 
legea lui Dumnezeu; 

23 Dar văd o altă lege în membrele mele, 
războindu-se împotriva legii minții mele și înrobindu-mă 
legii păcatului care este în membrele mele. 



18 
 

24 O, ce om nenorocit sunt eu. Cine mă va elibera 
din trupul acestei morți? 

25 Mulțumesc lui Dumnezeu prin Isus Cristos 
Domnul nostru. Așadar, cu mintea, eu însumi servesc 
legii lui Dumnezeu; dar cu carnea, legii păcatului. 

Noi trebuie să menținem o veghere în câteva 
domenii care sunt un câmp de bătălie pentru majoritatea 
creștinilor. 

1. Fii veghetor cu poftele - Proverbe 
23:20; 25:16; Daniel 1:8 

2. Fii veghetor cu mânia ta - 
Proverbe 14:29; 16:32; Eclesiastul 7:9. 

3. Fii veghetor cu privire la discursul 
și vorbirea ta - Proverbe 17:28; Iacov 1:19 

4. Fii veghetor cu privire la 
atitudinile tale - Proverbe 25:28; 19:11 

5. Fii veghetor cu privire la pasiunea 
sau ardoarea ta - 1 Corinteni 9:27 

Observați cuvântul „descalificat.” Frate, motivul 
pentru care Pavel se controla și se disciplina era de a evita 
comportamentul care l-ar fi descalificat din lucrare. 
Observați cuvântul „descalificat” înseamnă a nu rezista 
testului, neaprobat. Se foloseau monedele din metal care 
erau examinate și nu găseau a fi greutatea nominală 
pentru că fuseseră șlefuite pe margini. Oamenii șlefuiau 
marginile monedelor și le topeau formându-și propriile 
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monede.  Monedele contrafăcute au fost descalificate, 
scoase din circulație și utilizare deoarece nu erau 
autentice. 

Pavel și-a negat dorințele cărnii pentru a se ține în 
frâu. El nu voia să facă ceva greșit care să îl împiedice din 
serviciul său față de Isus Cristos și care să îl scoată din 
servirea Domnului. 

El voia ca Dumnezeu să îl folosească și era atent 
să practice ceea ce predica pentru că dorea ca ascultătorii 
lui să știe că el este autentic. 

Aceasta este atitudinea unui campion, unui 
creștin victorios pentru Isus Cristos. 

Dacă ești în autoritate peste cineva, ai nevoie în 
mod special de autocontrol în viața ta.  Dumnezeu pune 
o importanță principală pe conducerea Duhului, acolo 
unde Dumnezeu te controlează. 

Ilustrație: În Scoția în zilele timpurii de aviație, un 
pilot cascador vindea curse de zbor cu avionul lui cu un 
singur motor. Într-o zi, el a intrat într-o dezbatere cu un 
fermier bătrân care insista să participe și soția lui la cursa 
de zbor, fără nici un cost suplimentar. Ocupându-se de 
aceasta, întru un final pilotul a spus: „uite care e treaba, 
vă voi lua pe amândoi cu prețului unei singure persoane 
dacă promiți că nu vei rosti nici un cuvânt în timpul 
acestei călătorii. Dacă scoți un sunet, prețul va fi dublu.” 

 Înțelegerea a fost făcută și toți s-au urcat la bord 
în avion. Pilotul a făcut manevre menite să aducă 
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înfiorarea cea mai tare. Oricum nici un sunet nu a venit 
de la fermierul care stătea în spate. Extenuat pilotul a 
aterizat cu avionul. 

În timp ce fermierul cobora, pilotul i-a spus „Sus, 
am făcut manevre care și pe mine mă înspăimântă, și 
totuși tu nu ai scos un cuvânt. Ești un om fără frică.” 
Fermierul i-a mulțumit pentru cuvintele frumoase și i-a 
spus, „trebuie să recunosc că a fost un moment când 
credeam că mă prinzi.” „Când a fost aceasta?” a întrebat 
pilotul. Fermierul i-a răspuns: „S-a întâmplat în momentul 
în care soția a căzut din avion.” Fermierul a avut control 
de sine, dar nu în domeniul corect al vieții sale. 
Dumnezeu dorește să avem control de sine când se referă 
la păcat. Elementul cheie al vieții creștine. 

VI. 2 Timotei 4:5 „Dar tu veghează în toate, 
îndură necazuri, fă lucrarea unui evanghelist, fă deplin 
dovada serviciului tău.” 

Când ne uităm la Pavel, găsim un alt motiv 
puternic pentru care era remarcabil, un creștin victorios, 
un motiv care se datora faptului că el avea o coloană 
vertebrală puternică și a îndurat necazurile.  El era ca un 
căpitan de vas pe mare care își conducea corabia in 
timpul unui uragan prin vânt, valuri mari. Prin harul lui 
Dumnezeu, Pavel a îndurat necazurile, cu ajutorul lui 
Dumnezeu. A îndura necazuri înseamnă suferințe. 

Deși poate fi folosit să ilustreze suferința fizică, 
acest cuvânt transmite în primul rând ideea de suferință 
care se întâmplă la nivelul minții. Portretizează o 
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persoană care este afectată de ceva care s-a întâmplat și 
ca rezultat suferă mental sau emoțional. Chiar dacă 
necazurile sunt tangibile, materiale, concrete, nivelul de 
suferință produs la nivelul minții și al emoțiilor ca rezultat 
al necazului este o tensiune mult mai mare decât 
problema în sine.  

Când ne uităm la Pavel găsim că el a întâmpinat 
multe dificultăți traumatice. El a oferit o listă cu câteva 
din greutățile pe care le-a suferit pentru Cristos în 2 
Corinteni. 

2 Corinteni 11:23-27 „Sunt ei servitori ai lui 
Cristos? (Vorbesc ca un prost) eu, mai mult; în munci 
mai mult; în biciuiri peste măsură, mai des în închisori, 
deseori în moarte. 

24 De cinci ori am primit de la iudei patruzeci de 
lovituri fără una; 

25 De trei ori am fost bătut cu nuiele, odată am 
fost împroșcat cu pietre, de trei ori am naufragiat, o 
noapte și o zi am fost în adâncul mării. 

26 Deseori în călătorii, în pericole pe ape, în 
pericole din partea tâlharilor, în pericole din partea 
compatrioților, în pericole din partea păgânilor, în 
pericole în cetate, în pericole în pustie, în pericole pe 
mare, în pericole între frați falși. 

27 În osteneală și durere, deseori în vegheri, în 
foame și sete, deseori în posturi, în frig și goliciune.” 
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1 Corinteni 15:58 „De aceea, frații mei preaiubiți, 
fiți neclintiți, de nemișcat, abundând totdeauna în 
lucrarea Domnului, știind că munca voastră în Domnul 
nu este în zadar.” 

Ilustrație: Beethoven, cel mai mare compozitor a 
început să își piardă auzul la vârsta de 31 de ani și a 
devenit complet surd, 16 ani mai târziu. Pe măsură ce 
devenea surd și mai surd, Beethoven a început să devină 
profund deprimat. La scurt timp înaintea morții sale, 
Beethoven a scris: „O, cât de aspru am fost respins de 
dubla experiență tristă a auzului meu deficitar, încât mai 
era puțin și mi-aș fi pus capăt vieții.” 

Chiar și așa, Beethoven a persistat, nu a renunțat. 
S-a simțit chemat să producă artă, să compună și nu a 
renunțat. Așa cum închisoarea tăcerii creștea din ce în ce 
mai tăcută, a trebuit să depindă de urechea lui interioară 
și de memoria sunetelor lui. Deși totul era împotriva lui, 
iată că era ceva în interiorul lui Beethoven care nu voia să 
se miște, să se încline, să renunțe. Nu a renunțat. 

În mijlocul necazului a scris: „Nu există bucurie 
mai mare pentru mine decât a-mi produce compoziția. O, 
dacă aș putea scăpa de această suferință, aș putea 
îmbrățișa lumea! Dar o voi apuca de gât; cu siguranță că 
nu mă va doborî complet.” Beethoven a continuat să 
compună chiar și după ce a devenit complet surd. Cele 
mai frumoase și durabile lucrări pe care Beethoven le-a 
conceput, au fost create în timpul acestei perioade de 
surzenie totală, inclusiv cele nouă simfonii monumentale. 
Complicațiile pe care le-a întâmpinat prin schimbarea 
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planurilor lui, nu l-au înfrânt și nu ar trebui să ne înfrângă 
nici pe noi. Fie ca Domnul să ne ajute să îndurăm necazuri 
și să fim victorioși pentru Isus Cristos. 
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Cum să trăiești în victorie – Lecția #3 

Victoria Asupra Circumstanțelor 

Geneza 39:1-12 „Și Iosif a fost coborât în Egipt; și 
Potifar, un ofițer al lui Faraon, căpetenia gărzii, un 
egiptean, l-a cumpărat din mâinile ismaeliților, care îl 
coborâseră acolo. 

2 Și DOMNUL era cu Iosif și el era un bărbat 
prosper; și era în casa stăpânului său, egipteanul. 

3 Și stăpânul său a văzut că DOMNUL era cu el și 
că DOMNUL făcea să prospere în mâna lui tot ceea ce 
făcea. 

4 Și Iosif a găsit har înaintea ochilor lui și l-a 
servit; iar el l-a făcut supraveghetor peste casa lui și tot 
ce avea a pus în mâna lui. 

5 Și s-a întâmplat, din momentul în care l-a făcut 
supraveghetor în casa lui și peste tot ce avea, că 
DOMNUL a binecuvântat casa egipteanului din cauza lui 
Iosif; și binecuvântarea DOMNULUI era peste tot ce 
avea în casă și în câmp. 

6 Și a lăsat tot ce avea în mâna lui Iosif; și nu știa 
ce avea, în afară de pâinea pe care o mânca. Iar Iosif era 
frumos la statură și plăcut la vedere. 

7 Și s-a întâmplat, după aceste lucruri că soția 
stăpânului său și-a aruncat ochii pe Iosif; și ea a spus: 
Culcă-te cu mine. 
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8 Dar el a refuzat și a spus soției stăpânului său: 
Iată, pe stăpânul meu nu îl interesează ce este cu mine 
în casă și a încredințat în mâna mea tot ce are; 

9 Nu este nimeni mai mare în această casă decât 
mine; nici nu mi-a oprit nimic decât pe tine, deoarece tu 
ești soția lui; cum atunci să pot eu face această mare 
răutate și să păcătuiesc împotriva lui Dumnezeu? 

10 Și s-a întâmplat, cum vorbea cu Iosif zi de zi, 
că el nu i-a dat ascultare să se culce lângă ea, sau să fie 
cu ea. 

11 Și s-a întâmplat, cam în acest timp, că Iosif a 
intrat în casă să își facă lucrul; și niciunul dintre bărbații 
casei nu era acolo în casă. 

12 Iar ea l-a prins de haină, spunând: Culcă-te cu 
mine; iar el și-a lăsat haina în mâna ei și a fugit și a ieșit 
afară.” 

Introducere 

Iosif a avut multe bătălii în viața lui. Luptele lui nu 
erau cu sabia nici cu sulița nici cu armatele. Lupta pe care 
o avea era în inima lui, în mintea și în sufletul lui. El a 
înfruntat lupte mentale, fizice și emoționale și a câștigat 
aceste bătălii. Atunci când frații lui l-au bătut și l-au 
aruncat în groapă și vândut în sclavie, gloanțele și 
bombele amărăciunii au fost trase și lansate cu forță 
maximă de către aceștia. 

1. Iosif a fost respins de familia lui. 
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2. Și-a pierdut libertatea. 
3. Iosif a trebuit să cucerească din punct de vedere 

mental, depresia. 
4. Iosif a cucerit din punct de vedere emoțional ura 

- pentru frații lui și pentru ceea ce au făcut față de 
el. Soția lui Potifar l-a acuzat în mod fals de 
molestrare și l-a aruncat în închisoare. 

VICTORIE ASUPRA CIRCUMSTANȚELOR - Geneza 
45: 

Iosif a fost victorios asupra depresiei pentru că a 
învățat să privească la circumstanțele lui din punctul de 
vedere al lui Dumnezeu. Iosif nu s-a blocat în durere 
pentru că avea atenția ațintită asupra lui Dumnezeu. 
Observați ce le-a spus el fraților săi atunci când i-a 
confruntat. EL A SPUS: „Dumnezeu m-a trimis” de 3 ORI. 

• Iosif a fost victorios pentru că era un om 
bun. Dumnezeu a dirijat Calea și el îți poate dirija 
și viața ta.  

• Ești gata să îl urmezi? Acest lucru este 
vital pentru Victorie. 

Psalmi 37:23 „Pașii omului bun sunt rânduiți de 
DOMNUL și își găsește plăcere în calea lui.” 

Psalmul 119:133 „Rânduiește-mi pașii în 
cuvântul tău și nicio nelegiuire să nu domnească asupra 
mea.” 

Iov 23:11-12 „Piciorul meu s-a ținut de pașii lui; 
am păstrat calea lui și nu m-am abătut. 
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12 Nici nu am dat înapoi de la porunca buzelor 
lui; am stimat cuvintele gurii sale mai mult decât 
mâncarea necesară mie.” 

Proverbe 16:9 „Inima unui om plănuiește calea 
lui, dar DOMNUL îi conduce pașii.” 

I. VICTORIE DATORITĂ MÂNGÂIERII ȘI 
ÎNSOȚIRII DIN PARTEA LUI DUMNEZEU. 

Iosif a fost victorios pentru că Dumnezeu era cu 
el. Domnul este sursa Victoriei.  

Geneza 39:2-3, 5 „Și DOMNUL era cu Iosif și el 
era un bărbat prosper; și era în casa stăpânului său, 
egipteanul. 

3 Și stăpânul său a văzut că DOMNUL era cu el și 
că DOMNUL făcea să prospere în mâna lui tot ceea ce 
făcea. 

5 Și s-a întâmplat, din momentul în care l-a făcut 
supraveghetor în casa lui și peste tot ce avea, că 
DOMNUL a binecuvântat casa egipteanului din cauza lui 
Iosif; și binecuvântarea DOMNULUI era peste tot ce 
avea în casă și în câmp.” 

Dacă ești un creștin Domnul este cu tine. Duhul 
sfânt locuiește în tine. El este o sursă de putere, tărie și 
binecuvântare. 

Efeseni 3:16 „Ca să vă dea, conform bogățiilor 
gloriei sale, să fiți întăriți cu putere prin Duhul lui, în 
omul dinăuntru,” 
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II. VICTORIA DATORITĂ CARACTERULUI 

Iosif a obținut victorie pentru că era un om de 
caracter care a învins lenevia. El era responsabil și de 
încredere. 

Geneza 39:6 „Și a lăsat tot ce avea în mâna lui 
Iosif; și nu știa ce avea, în afară de pâinea pe care o 
mânca. Iar Iosif era frumos la statură și plăcut la 
vedere.” 

Iosif a înfruntat de asemenea o bătălie foarte 
puternică emoțională și fizică atunci când soția lui Potifar 
l-a agresat într-un mod sexual pe Iosif zi de zi. Dumnezeu 
i-a dat lui Iosif principii pentru viață atunci când am fost 
în fața ispitei. 

Iosif a luat acea decizie pentru că în inima lui el 
avea lucrurile în regulă cu Dumnezeu. El a avut 
comportamentul corect pentru că a avut credințele 
corecte.  Puritatea are un efect încurajator și protector  
împotriva ispitei în viețile noastre. 

Ilustrație- Mongolii erau nomazi în China de Nord. 
Ei erau războinici care luptau cu alte triburi pentru 
drepturile lor de pășunat. Erau conduși de un om foarte 
curajos numit: Genghis Khan - el i-a antrenat pe acei 
luptători să fie puternici, disciplinați în armată, iar visul lui 
era să cucerească lumea.  

I-a antrenat pe acei bărbați la o vârstă foarte 
fragedă: să tragă cu arcul în timp ce călăreau și să 
nimerească acele săgeți la timpul precis când copitele 
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cailor ajungeau pe pământ. Acei luptători purtau piei de 
vită pentru a-i proteja de săgețile care puteau să îi 
lovească. Ghengis Khan le-a ordonat tuturor soldaților săi 
să poate maieuri din mătase pură pe dedesuptul hainelor.  
Motivul pentru care a dat această comandă era faptul că 
săgețile nu puteau să penetreze în mod prea ușor un 
maieu de mătase pură.  Dacă erau răniți tot ceea ce 
trebuiau să facă era să își scoată maieul din mătase și 
săgeata ar fi sărit din rană.  Mătasea îl proteja pe soldat 
de vârful săgeții și păstra rană mai curată. 

Frați și surori puritatea are același efect asupra 
vieților noastre. 

1 Timotei 4:11-12 „Poruncește și învață-i 
acestea. 

12 Să nu îți disprețuiască nimeni tinerețea, ci fii 
un exemplu pentru credincioși în cuvânt, în comportare, 
în dragoste creștină, în duh, în credință, în puritate.” 

„Puritatea” înseamnă libertate față de vinovăție. 
Libertatea față de păcat în viețile noastre. Este o virtute. 
Amintiți-vă: Virtutea vine întotdeauna înaintea 
cunoașterii. Dacă obții cunoașterea înaintea virtuții 
atunci cunoașterea ta întotdeauna este greșită.  

1. Iosif a conștientizat că a se preda 
soției lui Potifar, ar fi fost un păcat. 

2. Iosif numit păcatul, păcat.  
3. Iosif nu putea suporta să îi frângă 

inima lui Dumnezeu. Relația lui cu domnul era 
importantă pentru el.  
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4. Prezența lui dumnezeu era reală în 
viața lui Iosif.  

5. Iosif a știut cum să spună „da” lui 
Dumnezeu și „nu” păcatului! 

6. El a evitat ispita. 

Proverbe 4:14-15 „Nu intra în cărarea celor 
stricați și nu te duce pe calea celor răi. 

15 Evit-o, nu trece nici măcar pe lângă ea, 
întoarce-te de la ea și treci mai departe.” 

Ilustrație: Ceea ce este greșit a fost rareori privit 
ca și cum ar fi fost corect mai mult decât în situația unui 
soldat a cărui poveste a fost spusă într-un ziar american. 

El se află într-un spital din Washington D.C. cu un 
picior rănit. Și a auzit că soția lui era foarte bolnavă și că 
voia să îl vadă. El a obținut permisia și actele necesare 
pentru transport care aveau să îi permită această 
călătorie acasă.  

În drumul spre casă actele lui au fost furate din 
buzunar, astfel încât a devenit pasibil de a fi oprit ca și 
dezertor plus că nu mai avea destui bani pentru a-și 
continua călătoria.  

Când cobora din tren la Philadelphia cu o inimă 
foarte tristă, a călcat pe ceva și atunci când a ridicat acel 
lucru a găsit împăturite actele și permisia altui om.  

Unul din soldații care știau pățania lui, imediat l-a 
sfătuit să folosească acele acte ca și când ar fi ale lui. „Tu 
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le-ai găsit!” a spus el. „Niciunul dintre conducătorii de 
tren nu îți cunosc numele adevărat. Aceasta este singura 
ta șansă de a ajunge acasă. Ești un nebun dacă nu faci 
asta!” 

Dar omul nu a făcut asta, având principii creștine 
și amintindu-și de asemenea că soția lui bolnavă pe care 
dorea cu nerăbdare să o vadă i-a spus atunci când el a 
plecat la război: „Lasă să aud despre tine că ești ucis sau 
că ai murit pe cale decât să aud că ai făcut vreodată ce 
este greșit. Eu sunt dispusă a te dărui țării dar nu îți pierde 
principiile.”    
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Cum să trăiești în victorie – 
Lecția #4 

Judecători 7:9-21 „Și s-a întâmplat, în noaptea 
aceea, că DOMNUL i-a spus: Ridică-te, coboară la oștire, 
pentru că am dat-o în mâna ta. 

10 Dar dacă te temi să cobori, coboară cu Pura, 
servitorul tău, la oștire; 

11 Și vei auzi ce spun ei; și după aceea ți se vor 
întări mâinile să cobori la oștire. Atunci el a coborât cu 
Pura, servitorul său, la partea de afară a oamenilor 
înarmați, care erau în oștire. 

12 Și madianiții și amaleciții și toți copiii estului 
se întindeau în vale, ca lăcustele de mulți; și cămilele lor 
erau fără număr, ca nisipul de pe țărmul mării de multe. 

13 Și când Ghedeon a venit, iată, era acolo un 
bărbat care povestea un vis aproapelui său și spunea: 
Iată, am visat un vis; și, iată, o turtă de pâine de orz se 
rostogolea în oștirea lui Madian și a venit până la un cort 
și l-a lovit încât a căzut și l-a răsturnat, încât cortul zăcea 
întins. 

14 Și aproapele său a răspuns și a zis: Aceasta nu 
este altceva decât sabia lui Ghedeon, fiul lui Ioas, un 
bărbat din Israel: Dumnezeu a dat în mâna lui pe 
madianiți și toată oștirea. 
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15 Și s-a întâmplat, când a auzit Ghedeon 
povestirea visului și interpretarea lui, că s-a închinat și 
s-a întors la oștirea lui Israel și a spus: Ridicați-vă, pentru 
că DOMNUL a dat oștirea lui Madian în mâna voastră. 

16 Și a împărțit pe cei trei sute de bărbați în trei 
cete și a pus o trâmbiță în mâna fiecăruia și ulcioare 
goale și lămpi înăuntrul ulcioarelor. 

17 Și le-a spus: Uitați-vă la mine și faceți la fel; și, 
iată, când voi ieși în afara taberei, va fi astfel: precum 
voi face eu, astfel să faceți și voi. 

18 Când voi suna din trâmbiță, eu și toți cei care 
sunt cu mine, atunci să sunați și voi din trâmbițe de 
fiecare parte a întregii tabere și să spuneți: Sabia 
DOMNULUI și a lui Ghedeon. 

19 Astfel Ghedeon și suta de bărbați care erau cu 
el au ieșit în afara taberei la începutul gărzii de la mijloc; 
și de-abia puseseră garda; și ei au sunat din trâmbițe și 
au spart ulcioarele care erau în mâinile lor. 

20 Și cele trei cete au sunat din trâmbițe și au 
spart ulcioarele și au ținut lămpile în mâinile lor stângi 
și trâmbițele în mâinile lor drepte ca să sune și au 
strigat: Sabia DOMNULUI și a lui Ghedeon. 

21 Și au stat fiecare bărbat la locul său de jur 
împrejurul taberei, și toată oștirea a alergat și a strigat 
și a fugit.” 

Introducere 
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Judecători 7:1-3 „Atunci Ierub-Baal, adică 
Ghedeon, și tot poporul care era cu el, s-au sculat de 
dimineață și și-au ridicat corturile lângă izvorul Harod, 
astfel încât oștirea madianiților era pe partea de nord a 
lor, lângă dealul More, în vale. 

2 Și DOMNUL i-a spus lui Ghedeon: Poporul care 
este cu tine este prea mult ca să dau pe madianiți în 
mâna lor, ca nu cumva Israel să se laude împotriva mea, 
spunând: Mâna mea m-a salvat. 

3 Acum de aceea du-te, vestește în urechile 
poporului, spunând: Oricine este fricos și înspăimântat, 
să se întoarcă și să plece de la muntele Galaad. Și s-au 
întors din popor douăzeci și două de mii, și au rămas 
zece mii.” 

Domnul îi spunea lui Ghedeon că are prea mulți 
soldați. Dacă îți voi permite să te duci și să te lupți și din 
întâmplare să câștigi, atunci veți crede că voi ați făcut asta 
cu propriile mâini. Dumnezeu a spus: nu te voi lăsa să faci 
aceasta. Te voi binecuvânta prin reducerea numărului. 
Dumnezeu îi spune lui Ghedeon să se ducă și să spună 
oamenilor ce va face: El a spus ca celor care le este teamă 
să meargă acasă! 22000 de oameni s-au întors acasă 
10000 au rămas . Dumnezeu i-a spus lui Ghedeon din nou: 
ai prea mulți soldați. Mai trebuie să mai reducem. 

 În Judecători 7, găsim o mare victorie împotriva 
unor șanse copleșitoare. Israel fusese chinuit timp de 
șapte ani de către madianiți. Au făcut ravagii printre 
oameni de acolo și țara lor. Dumnezeu a ales un om pe 
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nume Ghedeon pentru a învinge această armată. 
Ghedeon și cei 300 de soldați curajoși au fost trimiși de 
Dumnezeu pentru a învinge o armată de 135000 de 
soldați.  

Cum s-a întâmplat această victorie?  

Vreau să vă dau câteva lucruri care au determinat 
ca Dumnezeu să le dea această victorie: 

I. Rechiziția Domnului 

Judecători 7:9-10 „Și s-a întâmplat, în noaptea 
aceea, că DOMNUL i-a spus: Ridică-te, coboară la oștire, 
pentru că am dat-o în mâna ta. 

10 Dar dacă te temi să cobori, coboară cu Pura, 
servitorul tău, la oștire;” 

Dumnezeu l-a instruit pe Ghedeon să atace 
deoarece madianiți deja au fost dați în mâinile lui. 
Victoria era acolo gata să fie luată. Domnul a pregătit 
dușmanul pentru a fi înfrânt. Dar dacă Ghedeon ar fi fost 
oricum ezitant pentru așa o misiune periculoasă care 
părea a fi o sinucidere, atunci Pura și Ghedeon au fost 
trimiși să cerceteze armata madianită care era cel mai 
periculos loc din zonă. 

Pot spune că cei care încearcă să facă lucruri 
grozave pentru dumnezeu simt mai mari dificultăți și au 
nevoie de încurajare continuă pentru a continua mersul 
mai departe prin credință. 
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Ghedeon a fost tipul de bărbat care avea nevoie 
de încurajare continuă. Nici noi nu suntem diferiți. 
Dumnezeu avea să îi crească credința înainte de 
periculoasa bătălie. 

Dacă Ghedeon avea să fie victorios, atunci el 
trebuia să câștige mai întâi de toate bătălia cu propria sa 
frică. Aceasta este valabil și pentru mine și pentru tine. 
Cucerește-ți frica de a-L asculta pe Dumnezeu. 

Luca 1:70-75 „Așa cum vorbise prin gura sfinților 
săi profeți, care fuseseră de când lumea a început; 

71 Ca să fim salvați de dușmanii noștri și din 
mâna tuturor celor ce ne urăsc; 

72 Să înfăptuiască mila promisă părinților noștri 
și să își amintească sfântul lui legământ; 

73 Jurământul pe care i l-a jurat tatălui nostru 
Avraam, 

74 Că ne va da, fiind noi scăpați din mâna 
dușmanilor noștri, să îi servim fără frică, 

75 În sfințenie și dreptate înaintea lui, toate 
zilele vieții noastre.” 

2 Timotei 1:7, „Fiindcă Dumnezeu nu ne-a dat un 
duh de frică, ci de putere și de dragoste și de minte 
sănătoasă.”  

 Nu-ți fie teamă să faci ceea ce el te conduce să 
faci.   
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• Nu uita că noi creștinii deja avem 
Victoria în Isus Cristos. Știm cine câștigă bătălia 
dintre Domnul și Satan. Destinul diavolului este 
blestem, distrugere, devastare și pustiire. 

Deoarece Victoria este deja a noastră, și 
puterea lui Dumnezeu este a noastră, noi suntem 
curajoși și încrezători să îl servim pe Isus Cristos 
fără rușine și fără teamă.  

• Trebuie să ne punem încrederea și 
credința în EL. 

• Dumnezeu face ceea ce spune și își 
ține promisiunile. 

2 Timotei 1:7 „Fiindcă Dumnezeu nu ne-a dat un 
duh de frică, ci de putere și de dragoste și de minte 
sănătoasă.” 

Pavel a spus în Fapte 20, Vă amintiți când Pavel 
era în Efes și a chemat pe mai marii bisericii și le-a spus că 
el a fost umil cu ei și a vărsat multe lacrimi el a spus: eu 
nu am a ascuns nimic de voi și v-am predat public din casă 
în casă. El a spus: Am predicat pocăința tuturor. A mai 
spus:  mie nu mi-a păsat nici de propria mea viață! Pavel 
a spus: „Dumnezeu nu mi-a dat un duh de frică, ci de 
putere și de dragoste și de minte sănătoasă.” 

Psalmul 118:6 „DOMNUL este de partea mea; nu 
mă voi teme; ce îmi poate face omul?” 

II. Recunoașterea dușmanului 
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Judecători 7:11-12 „Și vei auzi ce spun ei; și după 
aceea ți se vor întări mâinile să cobori la oștire. Atunci el 
a coborât cu Pura, servitorul său, la partea de afară a 
oamenilor înarmați, care erau în oștire. 

12 Și madianiții și amaleciții și toți copiii estului 
se întindeau în vale, ca lăcustele de mulți; și cămilele lor 
erau fără număr, ca nisipul de pe țărmul mării de 
multe.” 

(Căutare sau supraveghere)  

Lui Ghedeon îi era frică. El voia ca a lui credință să 
fie pe cât de puternică posibil și credea că are nevoie de 
o armată mai mare pentru a fi victorios. Cum ești tu? Are 
și credința ta nevoie de ceva încurajare? 

Ai la dispoziție multe lucruri pentru a te întări în 
viața ta creștină: cărți creștine, alți credincioși care 
predică și predau cuvântul lui dumnezeu. 

Deci Ghedeon și pura au mers până la marginile 
taberei madianite. Aceștia aveau o armată imensă care se 
adunaseră ca un roi de lăcuste. Șansele împotriva lui 
Ghedeon erau copleșitoare.  

Aceasta era o priveliște copleșitoare, însă aici 
dorea Dumnezeu ca Ghedeon să meargă! 

Ghedeon a fost instruit să meargă în tabăra 
dușmană pentru a găsi încurajare. Acolo avea să găsească 
asigurare pentru înțelegerea lui. 
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Dumnezeu dorea ca Ghedeon să își înfrunte 
problema. Dumnezeu dorea ca Ghedeon să se uite în 
ochii dușmanului și nu să fugă de el. 

1. Dacă dorim să fim victorioși trebuie să 
confruntăm prin credință acele lucruri care ne fac 
să fim fricoși. 

2. Satan va folosi diverse circumstanțe 
pentru a încerca să ne scadă credința.  

3. Dar dumnezeu poate lua circumstanțele 
acelea și ne poate consolida credința. 

Ilustrație: Lui Daniel i s-a spus să nu se roage ca să 
nu fie pedepsit prin executarea în groapa cu lei. El s-a 
rugat fără frică și a fost aruncat la lei iar apoi a fost 
protejat într-un mod miraculos de către Dumnezeu și 
promovat în împărăție.  

Celor 3 copii evrei li s-a spus să se închine statuii 
lui Nebucadnețar. Neascultarea însemna execuția în 
cuptorul încins. 

Nici ei nu s-au compromis și au fost într-un mod 
miraculos protejați în cuptorul unde i-a trimis împăratul. 
După ce au fost eliberați au fost promovați de către 
împărat.  

Dumnezeu poate folosi încercările noastre pentru 
a ne asigura de prezența lui și de ajutorul său în timp ce îl 
vedem la lucru. Dumnezeu uneori ne va pune în locul de 
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încercare astfel încât credința noastră va crește și relația 
noastră cu el se va adânci. 

Psalm 119:71 „Este bine pentru mine că am fost 
chinuit, ca să învăț statutele tale.” 

III. Revelarea fricii 

Judecători 7:13-14 „Și când Ghedeon a venit, 
iată, era acolo un bărbat care povestea un vis 
aproapelui său și spunea: Iată, am visat un vis; și, iată, 
o turtă de pâine de orz se rostogolea în oștirea lui 
Madian și a venit până la un cort și l-a lovit încât a căzut 
și l-a răsturnat, încât cortul zăcea întins. 

14 Și aproapele său a răspuns și a zis: Aceasta nu 
este altceva decât sabia lui Ghedeon, fiul lui Ioas, un 
bărbat din Israel: Dumnezeu a dat în mâna lui pe 
madianiți și toată oștirea.” 

Priviți ce se întâmplă:  

1. Ghedeon a auzit un soldat madianit spunându-i 
unui prieten visul pe care l-a avut. Prietenul 
madianitului a interpretat visul afirmând că 
Ghedeon va cuceri pe madianiți. 

Auzind aceasta, Ghedeon a aflat ce 
gândeau dușmanii lui. Știind că dușmanii lui erau 
speriați de el, ce efect credeți că a avut asupra lui 
Ghedeon?  

2. Credeți că l-a încurajat și i-a dat o doză de 
încredere? Da. 
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3. Sincronizarea lui Dumnezeu a fost perfectă. 
Încurajarea de care Ghedeon avea nevoie a venit 
chiar la momentul și locul potrivit.  

4. Ghedeon a găsit încurajarea pentru problema nr 1 
- madianiții. Romani 8:28 „Și știm că toate 
lucrează împreună pentru binele celor ce iubesc 
pe Dumnezeu, celor chemați conform scopului 
său.” 

5. Dumnezeu ne dă ajutor din surse neașteptate.  

6. Atunci când te predai lui dumnezeu și îi faci voia 
atunci când decizi să trăiești pentru el, dumnezeu 
te va face mai puternic chiar dacă ești slab fricos 
și speriat. Dumnezeu îți dă victorie. 

IV. Bizuirea pe domnul 

Judecători 7:15 „Și s-a întâmplat, când a auzit 
Ghedeon povestirea visului și interpretarea lui, că s-a 
închinat și s-a întors la oștirea lui Israel și a spus: 
Ridicați-vă, pentru că DOMNUL a dat oștirea lui Madian 
în mâna voastră.” 

1. Atunci când Ghedeon a auzit interpretarea visului, 
el s-a închinat Domnului. Și-a pus încrederea în 
Dumnezeu și nu în el însuși. Suntem nimic fără 
ajutorul domnului. 

2. Ioan 15:5 „Eu sunt vița, voi mlădițele; cel ce 
trăiește în mine și eu în el, acesta aduce mult rod, 
pentru că fără mine, nu puteți face nimic.” 
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3. Ghedeon ai înțeles că Dumnezeu era cel care i-a 
dat Victoria. În mijlocul madianiților era un duh  
de teamă. Ghedeon a înțeles că acești oameni nu 
erau atât de duri pe cât păreau. El a înțeles că 
aceasta nu era doar o bătălie fizică ci și una 
spirituală. 

4. Dumnezeu a fost sursa lui Ghedeon de victorie și 
de putere așa cum este și a noastră. Romani 8:37 
„Nu, în toate acestea suntem mai mult decât 
biruitori prin cel ce ne-a iubit.” 

5. Ghedeon și-a ținut prioritățile corecte prin a se 
închina mai întâi lui Dumnezeu înainte să atace 
armata. 

6. Credința lui a fost întărită de închinarea lui. Atunci 
când credința noastră este întărită, aceasta se 
arată în închinarea noastră față de Domnul. 
Trebuie să ne închinăm bine altfel noi nu vom 
servi bine. Serviciul vine din inimă. Dacă inima 
noastră nu este corectă atunci serviciul nostru nu 
va fi corect. 

Gideon s-a întors la tabără pentru a pregăti 
trupele de bătălie. Le-a spus să se ridice pentru că 
Domnul a dat pe dușmanii lor în mâinile lor. El avea 
deplină încredere și credință în Dumnezeu și promisiunea 
lui. 

Acesta este un element vital pentru a trăi în 
victorie cât și pentru a-i plăcea lui Dumnezeu.  
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Cum să trăiești în victorie – 
Lecția #5 

Judecători 7:16-21 „Și a împărțit pe cei trei sute 
de bărbați în trei cete și a pus o trâmbiță în mâna 
fiecăruia și ulcioare goale și lămpi înăuntrul ulcioarelor. 

17 Și le-a spus: Uitați-vă la mine și faceți la fel; și, 
iată, când voi ieși în afara taberei, va fi astfel: precum 
voi face eu, astfel să faceți și voi. 

18 Când voi suna din trâmbiță, eu și toți cei care 
sunt cu mine, atunci să sunați și voi din trâmbițe de 
fiecare parte a întregii tabere și să spuneți: Sabia 
DOMNULUI și a lui Ghedeon. 

19 Astfel Ghedeon și suta de bărbați care erau cu 
el au ieșit în afara taberei la începutul gărzii de la mijloc; 
și de-abia puseseră garda; și ei au sunat din trâmbițe și 
au spart ulcioarele care erau în mâinile lor. 

20 Și cele trei cete au sunat din trâmbițe și au 
spart ulcioarele și au ținut lămpile în mâinile lor stângi 
și trâmbițele în mâinile lor drepte ca să sune și au 
strigat: Sabia DOMNULUI și a lui Ghedeon. 

21 Și au stat fiecare bărbat la locul său de jur 
împrejurul taberei, și toată oștirea a alergat și a strigat 
și a fugit.” 

Introducere 
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Aici în aceste versete vedeți elemente ale Victoriei 
lui Ghedeon. Sunt câteva lecții ce sunt revelate aici și care 
ne vor ajuta să trăim victorioși.  

I. Separarea armatei 

Judecători 7:16 „Și a împărțit pe cei trei sute de 
bărbați în trei cete și a pus o trâmbiță în mâna fiecăruia 
și ulcioare goale și lămpi înăuntrul ulcioarelor.” 

Planul este simplu dar eficient. Erau împărțiți în 
trei grupuri armate. Doreau să acopere trei laturi în jurul 
taberei. 

 O latură avea să fie lăsată deschisă. Latura de est. 
Aceasta le permitea să fugă înapoi în țara lor.  

Armele nu erau arme fizice ca lăncile, săbiile sau 
scuturile. 

Ei foloseau trompete, vase goale și torțe. 

Dumnezeu folosește lucruri simple mici și slabe 
pentru a-i face de rușine pe cei puternici și pentru a 
învinge șansele copleșitoare. 

1 Corinteni 1:27 „Dar Dumnezeu a ales lucrurile 
prostești ale lumii ca să facă de rușine pe cei înțelepți; și 
Dumnezeu a ales lucrurile slabe ale lumii ca să facă de 
rușine pe cele tari.” 

Psalmul 8:2 „Din gura pruncilor și a sugarilor ți-
ai rânduit tărie, datorită dușmanilor tăi, ca să amuțești 
pe dușman și pe răzbunător.” 
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Isaia 29:14, 19 „De aceea, iată, voi continua să 
fac o lucrare minunată în mijlocul acestui popor, o 
lucrare minunată și o minune; fiindcă înțelepciunea 
înțelepților lor va pieri și înțelegerea celor chibzuiți ai lui 
va fi ascunsă. 

19 Cei blânzi de asemenea își vor crește bucuria 
în DOMNUL și cei săraci între oameni se vor bucura în 
Cel Sfânt al lui Israel.” 

Ilustrație: În Matei 4, Isus umblă pe lângă marea 
Galileei și îl vede pe Petru și Andrei pescuind și 
aruncându-și plasele. 

Isus le-a spus: „...Veniți după mine și vă voi face 
pescari de oameni.” 

Biblia spune că „Și îndată și-au lăsat plasele și l-
au urmat.” 

Îndată înseamnă imediat și fără întârziere. Ei și-au 
lăsat slujbele și ceea ce au făcut toată viața și l-au urmat 
pe Isus. Aceasta este chemarea lui Dumnezeu chiar acolo! 
Dumnezeu i-a chemat!!!! În Matei 9, Matei stătea la 
primirea Vămi Isus i-a spus același lucru! „Urmează-mă!” 
El l-a urmat imediat. Dumnezeu folosește lucrurile simple 
pentru a le face de rușine pe cele mărețe și a ne ajuta să 
învingem șansele copleșitor de nefavorabile! 

Matei 11:25 „În timpul acela, Isus a răspuns și a 
zis: Îți mulțumesc, Tată, Domn al cerului și al 
pământului, pentru că ai ascuns acestea de la cei 
înțelepți și prevăzători și le-ai revelat pruncilor.” 
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Observați, „...revelat pruncilor.” Aceasta este 
credința ca a unui copil. În Luca 21 Dumnezeu spune 
atunci când le dă lucrurilor simple mici și slabe, gură și 
înțelepciune că dușmanul nu va fi în stare să se 
împotrivească.  

Priviți cum funcționează lucrurile atunci când 
Dumnezeu îi umple pe cei simpli mici și slabi. 

Fapte 4:11-21 „Aceasta este piatra care a fost 
făcută de nimic de voi constructorii, care a devenit capul 
colțului temeliei. 

12 Nici nu este salvare în nimeni altul; fiindcă nu 
este niciun alt nume sub cer, dat printre oameni, prin 
care trebuie să fim salvați. 

13 Și, când au văzut cutezanța lui Petru și Ioan și 
au înțeles că erau oameni fără carte și needucați, s-au 
minunat; și i-au recunoscut că fuseseră cu Isus. 

14 Și, privind pe omul care fusese vindecat, stând 
în picioare cu ei, nu puteau spune nimic împotrivă. 

15 Dar după ce le-au poruncit să iasă afară din 
consiliu, s-au sfătuit între ei, 

16 Spunând: Ce vom face acestor oameni? 
Pentru că într-adevăr, prin ei, s-a făcut un mare miracol 
cunoscut tuturor locuitorilor din Ierusalim; și nu îl putem 
nega. 
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17 Dar ca nu cumva să se răspândească mai 
departe printre oameni, să îi amenințăm cu severitate, 
ca să nu mai vorbească în numele acesta niciunui om. 

18 Și i-au chemat și le-au poruncit să nu 
vorbească deloc, nici să nu învețe în numele lui Isus. 

19 Dar Petru și Ioan au răspuns și le-au zis: 
Judecați voi dacă este drept înaintea lui Dumnezeu să vă 
dăm ascultare vouă mai mult decât lui Dumnezeu. 

20 Fiindcă noi nu putem să nu vorbim lucrurile pe 
care le-am văzut și le-am auzit. 

21 Și după ce i-au mai amenințat, i-au lăsat să 
plece, negăsind nimic cum să îi pedepsească, din cauza 
poporului, pentru că toți îl glorificau pe Dumnezeu 
pentru cele făcute.” 

• Ne vedem pe noi înșine în această 
echipare pentru bătălie. Noi suntem vase goale. 

• Trompeta este mesajul evangheliei - Isaia 
58:1 „Strigă tare, nu cruța, ridică-ți vocea ca o 
trâmbiță și arată poporului meu fărădelegea lor 
și casei lui Iacob păcatele lor.” 

• Torța este lumina Duhului Sfânt care 
locuiește în fiecare credincios.  

Vasele goale ne amintesc de importanța faptului 
de a fi goliți de egoism, de voia proprie și în loc de asta să 
fim plini de duhul sfânt.  
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Efeseni 5:18 „Și nu vă îmbătați cu vin, în care este 
destrăbălare, ci fiți plini de Duhul,”  

4. Duhul sfânt este Flacăra și 
pasiunea și zelul nostru. Șoapta lui în sufletul 
nostru este suavă la fel ca lumina dimineții. 

5. Puterea Duhului Sfânt, nu ar trebui 
să fie subestimată.  

II. Simularea faptelor lui Ghedeon 

Judecători 7:17, 18 „Și le-a spus: Uitați-vă la 
mine și faceți la fel; și, iată, când voi ieși în afara taberei, 
va fi astfel: precum voi face eu, astfel să faceți și voi. 

18Când voi suna din trâmbiță, eu și toți cei care 
sunt cu mine, atunci să sunați și voi din trâmbițe de 
fiecare parte a întregii tabere și să spuneți: Sabia 
DOMNULUI și a lui Ghedeon.” 

Ghedeon a instruit pe oamenii lui să facă ceea ce 
el făcea!  El le-a spus să îi urmeze exemplul. Ghedeon a 
trăit victorios pentru că el a fost Un lider și un exemplu 
bun. 

1 Corinteni 11:1 „Fiți urmași ai mei, așa cum și eu 
sunt al lui Cristos.” 

Ghedeon a fost căpitanul oștirilor ceea ce ne 
amintește că și noi ar trebui să îl urmăm pe căpitanul 
nostru Domnul Isus Cristos. 
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Creștini fiind, ar trebui să te străduiești pentru a fi 
un exemplu bun.  

1 Petru 2:21-23 „Fiindcă la aceasta ați fost 
chemați, pentru că și Cristos a suferit pentru noi, 
lăsându-ne un exemplu, ca să urmați pașii lui. 

22 El, care nu a făcut păcat, nici nu a fost găsită 
viclenie în gura lui, 

23 Care, fiind ocărât, nu a ocărât; când a suferit, 
nu a amenințat, ci s-a încredințat aceluia ce judecă cu 
dreptate.” 

Ioan 13:15 „Pentru că v-am dat un exemplu, ca 
să faceți așa cum și eu v-am făcut vouă.” 

1 Timotei 4:12 „Să nu îți disprețuiască nimeni 
tinerețea, ci fii un exemplu pentru credincioși în cuvânt, 
în comportare, în dragoste creștină, în duh, în credință, 
în puritate.” 

Titus 2:7 „În toate arătându-te un model pentru 
fapte bune; în doctrină, arătând incoruptibilitate, 
seriozitate, sinceritate,” 

1 Corinteni 11:1 „Fiți urmași ai mei, așa cum și eu 
sunt al lui Cristos.” 

Îl urmezi tu pe Isus Cristos? Și ești tu un exemplu 
bun?  

III. Lovitura dată în timpul schimbului de gardă 



50 
 

Judecători 7:19 „Astfel Ghedeon și suta de 
bărbați care erau cu el au ieșit în afara taberei la 
începutul gărzii de la mijloc; și de-abia puseseră garda; 
și ei au sunat din trâmbițe și au spart ulcioarele care 
erau în mâinile lor.” 

300 de oameni la urmat pe Ghedeon cu mare 
curaj până la tabăra madianiților. Atacul a fost executat 
la începutul gărzii din mijloc. Planul lui Ghedeon a fost 
implementat în timpul nopții. Era cel mai bun timp pentru 
a ataca datorită elementului surpriză. Mesajul ca soldați 
ai lui Cristos - nu vă lăsați garda jos - rămâneți atenți la 
ispită pentru că păcatul poate să ne distrugă viețile. 

1 Petru 5:8-9 „Fiți cumpătați, fiți vigilenți, pentru 
că potrivnicul vostru, diavolul, dă târcoale ca un leu 
răcnind, căutând pe cine să devoreze, 

9 Căruia să vă împotriviți tari în credință, știind 
că aceleași suferințe sunt împlinite în frații voștri care 
sunt în lume.” 

Nu irosiți oportunitățile pe care le aveți pentru a 
îl servi pe domnul.  

IV. Sunetul trompetelor 

Judecători 7:20 „Și cele trei cete au sunat din 
trâmbițe și au spart ulcioarele și au ținut lămpile în 
mâinile lor stângi și trâmbițele în mâinile lor drepte ca 
să sune și au strigat: Sabia DOMNULUI și a lui Ghedeon.” 
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Trompetele erau folosite pentru a anunța un 
ospăț, pentru a se aduna la închinare și pentru a ataca în 
bătălie. Mesajul trompetei însemna că era timpul să 
ataci, nu era chemarea la închinare.  

  Viețile noastre trebuie să trimită un mesaj clar 
pentru Cristos astfel încât să nu creem o confuzie pentru 
cei pierduți care ne privesc. 

Oamenii ne privesc și ne citesc viețile după modul 
în care trăim. 

2 Corinteni 3:2 „Voi sunteți epistola noastră 
scrisă în inimile noastre, cunoscută și citită de toți 
oamenii;” 

V. Spargerea vaselor 

Judecători 7:20 „Și cele trei cete au sunat din 
trâmbițe și au spart ulcioarele și au ținut lămpile în 
mâinile lor stângi și trâmbițele în mâinile lor drepte ca 
să sune și au strigat: Sabia DOMNULUI și a lui Ghedeon.” 

1. Când trompetele au sunat armata lui Ghedeon a 
spart vasele care ascundeau lumina torțelor. 
Spargerea vaselor și izbucnirea bruscă a luminii 
care înconjura tabăra, au creat un șoc și o panică 
între madianiți. Au fost surprinși cu garda jos și 
nepregătiți. 

2. Sunt lecții vitale de învățat de la vase și torțe. 

3. Pentru ca vasul să poată fi de folos - trebuia să fie 
spart / frânt.  
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4. Slăbiciunea vaselor era atributul cel mai bun al lor. 
Creștinii au nevoie să fie frânți. Vasul nostru de lut 
trebuie să fie frânt pentru a înlătura mândria și 
egotismul. Atunci când suntem slabi În mâinile lui 
Dumnezeu devenim puternici.  

2 Corinteni 12:9-10 „Și mi-a spus: Harul meu îți 
este de ajuns, fiindcă puterea mea este făcută 
desăvârșită în slăbiciune. De aceea cu cea mai mare 
plăcere mă voi lăuda mai degrabă în neputințele mele, 
ca puterea lui Cristos să rămână peste mine. 

10 De aceea am plăcere în slăbiciuni, în ocări, în 
nevoi, în persecuții, în strâmtorări, pentru Cristos; 
deoarece când sunt slab, atunci sunt tare.” 

Încăpățânarea, voia proprie și lipsa supunerii din 
viața noastră ne împiedică serviciul pentru Isus Cristos. 

M.R. Dehaan a spus, „Înainte ca un lucru să poată 
fi făcut trebuie să fie mai întâi frânt; înainte ca o casă să 
fie construită e nevoie ca un pom să fie dărâmat; înainte 
ca grânele coapte să acopere terenul solul trebuie 
desțelenit și trebuie arat. 

 Toate acestea erau de folos și înainte ca să fie 
frânte, însă pentru a fi de și mai mult folos au trebuit să 
fie frânte.”  

1. Stânca frântă este cea care trimite râul de apă 
vie prin pustie. 
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2. Țărâna frântă este cea care deschide pântecele 
pentru primirea seminței care apoi răsare și aduce roade 
în mod abundent.  

3. Norul care este frânt e cel ce se descarcă pe sine 
în ploaia care udă în timpul Primăverii și înveselește 
pământul însetat. 

4. Alabastrul spart este cel din care sărmana 
venită cu pocăință a uns picioarele salvatorului și a 
umplut întreagă în casă cu mirosul prețiosului parfum. 

5. Trupul cel frânt care a fost străpuns de cuiele 
crucii și de sulița mortală a dușmanului, este cel care dă 
sângele curățitor de păcat al sufletului omului.  

6. Vălul cel rupt a fost cel care a deschis intrarea 
în Sfânta sfintelor și care arată sufletului credincios o 
fărâmă luminoasă din gloria care va fi revelată.  

7. Mormântul frânt este cel care anunță realitatea 
învierii și proclamă discipolilor necredincioși că salvatorul 
a înviat cu adevărat. 

 


